

本期目录 | 下期目录 | 过刊浏览 | 高级检索

[打印本页] [关闭]

论文

基于时空域的自动视频对象分割算法

程淑红;胡春海

燕山大学电气工程学院, 秦皇岛066004

摘要:

提出一种在视频序列中从背景里分离出运动对象的方法。使用全局运动估计和补偿进行预处理后, 对视频序列中相邻帧进行连续两次差分, 利用自适应滤波滤除噪声, 并进行形态学处理, 差分交集技术消除覆盖、显露的背景及部分噪声, 最后模板匹配和更新, 不仅能够得到快速变化的对象, 而且能够得到视频对象暂时停止运动的部分。实验结果表明, 该方法能够自动从视频序列中较好地提取出运动对象, 具有较强的鲁棒性。

关键词: MPEG-4 视频对象分割 自适应滤波 数学形态学

Automatic segmentation algorithm based on spatio-temporal domain for video objects

CHENG Shu-hong; HU Chun-hai

College of Electric Engineering, Yanshan University, Qinhuangdao 066004, China

Abstract:

A segmentation method to separate the moving objects from their backgrounds in a video sequence is proposed. Firstly, the global motion estimation and compensation is performed. Secondly, the continuous twice difference for the adjacent frames in the video sequence is implemented and the noise is filtered out with the adaptive filtering, and then the morphologic treatment is carried out. Thirdly, the effect of uncovered and covered background is eliminated with the difference intersection technology. At last, the mask matching and updating enables the algorithm to handle both quickly changing objects and temporary stop moving objects. Experimental results indicate that the moving objects can be automatically extracted from the video sequence by the method and it has the strong robustness.

Keywords: MPEG-4 video object segmentation adaptive filtering mathematic morphology

收稿日期 修回日期 网络版发布日期

DOI:

基金项目:

通讯作者: 程淑红(1978-), 女, 博士研究生, 主要从事视觉检测方面的研究。

作者简介:

参考文献:

- 1] 曹丹华,邹伟,吴裕斌.基于背景图像差分的运动人体检测 [J].光电工程,2007,34(6):107-111.  
CAO Dan-hua,ZOU Wei,WU Yu-bin. Motion human detection based on difference background image [J]. Opto-Electronic Engineering,2007,34(6):107-111.(in Chinese with an English abstract)
- [2] BOUTHEMY P,FRANCOIS E.Motion segmenta-tion and qualitative dynamic scene analys is from an image sequence [J]. Int.J. Comput. Vision, 1993,10(2):157-182.
- [3] 聂伟乐,瞿建荣.基于OpenCV的运动目标光流算法仿真 [J]. 应用光学,2008,29(6):867-869.  
NIE Wei-le,QU Jian-rong. Simulation for moving target procesing algorithm based on OpenCV [J]. Journal of Applied Optics,2008,29(6):867-869. (in Chinese with an English abstract)
- [4] PATRAS L,HENDRIKS E A. LAGENDIJK R L. Video seg-mentation by MAP labeling of watershed segments [J]. IEEE Trans on Pattern Analysis and Machine Intelligence, 2001,23(3):326-332.
- [5] 邱锦波,朱光喜,王曜.一种基于小波变换的视频对象分割算法 [J]. 计算机工程,2002,28(5):72-74.  
QIU Jin-bo,ZHU Guang-xi,WANG Yao. A wavelet based video object segmentation algorithm [J]. Computer Engineer, 2002,28(5): 72-74.(in Chinese with an English abstract)

扩展功能

本文信息

► Supporting info

► PDF(1403KB)

► [HTML全文]

► 参考文献

服务与反馈

► 把本文推荐给朋友

► 加入我的书架

► 加入引用管理器

► 引用本文

► Email Alert

► 文章反馈

► 浏览反馈信息

本文关键词相关文章

► MPEG-4

► 视频对象分割

► 自适应滤波

► 数学形态学

本文作者相关文章

► 程淑红

► 胡春海

[6] CHIEN Shao-yi,HUANG Yu-wen.Predictive water-shed:a fast watershed algorithm for video segmentation [J].IEEE Trans.Circuits Syst.Video Technol.,2003,13(5):453-461.  
[7] 张晓波,刘文耀.融合时域信息的修正分水岭视频分割新方法 [J].传感技术学报,2007,20(10):2248-2251.  
ZHANG Xiao-bo,LIU Wen-yao.A new video segmentation method based on modified watershed combined with temporal information [J].Chinese Journal of Sensors and Actuators,2007,20(10):2248-2251. (in Chinese with an English abstract)

[8] YU Hua-long,LU Huan-zhang. A new method for real-time segmenting video objects based on statistical change detection [J].Journal of Image and Graphics,2005,10(1):98-102.

[9] 王成儒,顾广华.基于差分交集的视频对象分割与跟踪算法 [J].光学技术,2004,30(5):564-570.

WANG Cheng-ru,GU Guang-hua. Video object segmentation and tracking algorithm based on difference and intersection [J].Optical Technique,2004,30(5):564-570.(in Chinese with an English abstract)

#### 本刊中的类似文章

- 范惠林,侯满义,薛珊,徐洪吉.自适应滤波器在机载武器测试系统中的应用[J].应用光学,2009,30(5): 772-776

文章评论 (请注意:本站实行文责自负,请不要发表与学术无关的内容!评论内容不代表本站观点.)

反馈人	<input type="text"/>	邮箱地址	<input type="text"/>
反馈标题	<input type="text"/>	验证码	<input type="text"/> 6369